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We bevinden ons weer in de periode dat de klok verzet wordt. 
Hoewel de meningen verdeeld zijn over het effect van de zomer- 
en wintertijd blijven we er toch mee doorgaan. Misschien ook niet 
onverstandig want voor welke ‘tijd’ moeten we anders kiezen? Een 
discussie die we kunnen missen als kiespijn.

Wij kunnen in ieder geval opnieuw gaan genieten van de avonden die 
langer duren. Nou ja, ze duren natuurlijk even lang maar het duurt 
langer voordat het donker wordt. Fijn wanneer je een avondwande-
ling wil maken of onkruid wil plukken in de tuin.

Met een beetje geluk krijgen we een fantastisch voorjaar. Ieder jaar 
weer fijn: die eerste keer dat je zonder jas naar buiten kunt gaan. 
Geen handschoenen of sjaal, geen panty of lange broek maar een 
heerlijk warm briesje langs je blote (nog witte) benen.

Kinderen die spelen in de speeltuintjes. Voorbijgangers die uitrusten 
op een van de vele bankjes in ons dorp waar ze in alle rust een praat-
je kunnen maken met elkaar. Vogeltjes die kwetterend rondvliegen op 
zoek naar takjes voor hun nestje. Hoewel het fenomeen ‘voorjaars-
schoonmaak’ aan het verdwijnen is (of misschien al helemaal niet 
meer bestaat?), is het toch lekker wanneer we alle ramen en deuren 
open kunnen gooien.

Steeds meer groen zien we verschijnen aan bomen en struiken.  
De eerste bloempjes hebben ons al laten genieten van hun prachtige 
kleuren. Ook het onkruid begint wakker te worden maar dat negeren 
we voorlopig nog even.

Wij wensen u een heerlijke zomertijd en veel leesplezier,
De redactie

Zomertijd

Inleveren kopij editie week 16 voor dinsdag 9 april 09.00 uur | De volgende uitgave verschijnt vanaf 18 april
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De spiegels van het Kremlin
Muziek en dans zijn lineair in tijd maar raken de emotie 
waar woorden dat niet kunnen. Beeldende kunst is niet li-
neair in tijd maar raakt de emotie vanuit een stilstaande be-
schouwing. Het zijn voor mij kunstvormen die troost kun-
nen bieden aan een wereld waar troost het meest schaarse 
goed is geworden.

Wanneer er geen troost meer te 
bieden is, waar is dan de nog de hoop?
Het flinterdunne laagje beschaving dat we in Europa door 
tolerantie, welvaart, welzijn en de uitingen daarvan in de 
kunsten hadden opgebouwd, bleek al een illusie te zijn 
toen in 1933 de nazi beesten gekozen werden door het 
Duitse volk. Opeens werd door een volslagen idioot en 
wat ja knikkers bedacht dat joden untermenschen wa-
ren en ook nog de vijand die een wereldcomplot aan het 
smeden waren. De verschrikkingen waren zo erg dat elke 
vergelijking van vandaag de dag mank gaat, omdat de ge-
organiseerde gruweldaden het menselijk verstand ver te 
boven gaan!

De verzetshelden danken wij postuum!
Na deze ondergang van beschaving door onbeschrijflijk laf 
gedrag en wegkijken en zwijgen van invloedrijke instanties 
en het gewone volk op straat, dachten we ‘Nooit meer’. Nu 
bijna 80 jaar later blijkt dat het ongedierte van een putin 
(met kleine letter) een ambitie heeft om weer de moei-
zaam opgebouwde beschaving kapot wil maken. Met welk 
doel? Dat figuur staat met één been in het graf, wat voegt 
zo’n mislukkeling toe aan de wereld? Helemaal niets dus ik 
mag hopen dat hij ook niet lang meer op deze wereld mag 
vertoeven.

De hoop op een moedig man als Aleksej Navalny wordt in 
de kiem gesmoord, gewoon vermoord omdat hij wél aan de 
beschaving wilde werken. De troost blijft achterwege,... ik 
wens zijn familie veel sterkte en kracht! De angst regeert in 
het kremlin en zelfs de spiegels van deze bende durven niet 
het ware gelaat te weerspiegelen. De spiegel van putin laat 
slechts een leegte zien !Waar hij zelf een ‘groot historisch 
leider’ ziet, weerspiegelt feitelijk een afgrond! Omwille van 
zijn misdadige acties hoop ik dat hij daarin gauw te pletter 
valt zodat de spiegels van het kremlin weer durven laten 
zien wie er voor hen staan. Met het ondersteunen van kun-
stenaars begint de beschaving weer te leven want zij bieden 
troost en dus hoop! Moet een échte leider dat niet aan het 
volk geven! Échte leiders zijn kunstenaars!

Door Eddie Franken
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Sinds zeven maanden woont Amy samen met haar ge-
zin in Goirle. Voor het werk van haar man zijn zij vaak 
verhuisd waardoor zij niet alleen in Nederland maar 
ook in Hongarije en Texas, Amerika heeft gewoond. Tus-
sentijds zijn zij ook meerdere keren teruggekeerd naar 
Nederland en in 2023 definitief. Nu wonen zij dichtbij 
de schoonfamilie in Goirle. Toen ze in 2008 voor de 
eerste keer voet op Nederlandse bodem zette kende 
ze drie woorden Nederlands: “Sleutel, wortel en nog 
iets anders, waar ik even niet meer op kom”, vertelt 
Amy. Overal in huis hingen post-its zodat ze de woor-
den snel kon leren kennen. Ze ging bij het taalcentrum 
aan de Radbouduniversiteit in Nijmegen studeren. De 
Nederlandse taal leren was haar eerste prioriteit. “De 
mensen waren allemaal zo aardig en wilden allemaal in 
het Engels praten. Op een gegeven moest ik vragen of 
ze alsjeblieft geen Engels meer met mij wilden praten 
want ik deed mijn best om Nederlands te leren, en dat 
was niet helpend”, zegt Amy lachend. In Amerika had ze 
een sociale opleiding gedaan maar dat sloot niet aan op 
de Nederlandse situatie. Ze besloot een andere studie 
op te pakken en dat was liberal arts & sciences aan de 
Universiteit van Tilburg. Ze koos daarin voor Europees 

recht. Een schot in de roos want dit vond ze erg leuk. Door de emigratie naar Nederland moest Amy wel haar familie, ou-
ders en jongere broer achterlaten. “Ik ga om de zoveel tijd naar Amerika en zij komen ook hier naar toe. Ik vind het ook 
belangrijk dat onze kinderen dat stuk van ons gezin leren kennen en met hen een goede band hebben. We missen elkaar 
natuurlijk wel maar niet te erg. Facetime is voor ons echt perfect als internationaal gezin. Je wordt af en toe in een hoekje 
gezet voor een verjaardag en daar maak je dan toch wat van mee. Het is niet het allerbeste maar het is goed te doen.”

Integreren 
Één van de uitdagingen van het migreren is toch wel het sluiten van echte vriendschappen. Mensen hebben al kringen op-
gebouwd en die zijn vaak gesloten. Mensen hebben daardoor niet altijd behoefte aan nieuwe mensen. Amy vertelt: “Ik heb 
het motto; blijf altijd in een u-vorm staan en dat betekent, blijf altijd open staan voor de persoon die nog niet een plekje 
heeft.” Voor haar is het belangrijk om altijd liefdevol en aardig te zijn voor iedereen: “Je weet nooit wat de ander heeft 
gemaakt. Ontvang mensen met een glimlach. Sta open voor de ander en knoop eens een praatje aan. Als je als nieuwko-
mer maar één iemand anders leert kennen dan ga je weer een stapje vooruit. Ik heb dus nog geen echte vriendschappen 
opgebouwd en dat is eigenlijk het enige wat een beetje tegenvalt. Maar, daar heb ik wel een oplossing voor gevonden!” 
Goirle staat bekend om zijn rijke verenigingsleven en dat biedt een mooie ingang om contacten en vriendschappen op te 
doen. “Ik heb mij aangemeld bij het vrouwennetwerk. Hiervoor sta ik nog op de wachtlijst.” Daarnaast is zij lid geworden 
van de literaire kring Goirle. Amy heeft ook bewust nagedacht over hoe zij haar nieuwe woonomgeving nog beter kan 
leren kennen: “Je moet een pad kiezen. Sommige mensen kiezen dan een sportschool. Ik wilde graag naar de kern van de 

Blijf altijd in een u-vorm staan
Amy de Vries woont samen met haar man en twee kinderen in Goirle maar dat is niet altijd zo geweest. Ze 
heeft op verschillende plekken gewoond maar komt oorspronkelijk uit Amerika; uit een heel klein dorp in 
Ohio. Als student werd ze verliefd op een Goirlenaar die op dat moment in Amerika studeerde, en voor hem 
is zij in 2008 naar Nederland verhuisd. In haar gezellige keuken gaan we in gesprek over hoe het is om als 
oorspronkelijk Amerikaanse in Goirle te wonen.

Amy de Vries
Door Marieke Liebrecht

Foto’s: Frans van Aarle Fotografie
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gemeenschap en dat is de gemeenteraad. Onze eerste maand hier dacht ik: ik ga een raadsvergadering bijwonen. Zo werd 
zij nieuwsgierig en besloot ze dat ze vaker wilde luisteren. Dat doet ze nu iedere raadsvergadering. Toen zette ze nog 
een stap en ging ze zelf naar partijen toe om partijvergaderingen bij te wonen. “Ik stelde mezelf kort voor en wilde even 
luisteren, naar de speerpunten. Wij hebben hier in Goirle een gezonde politieke cultuur, vind ik. Iedereen staat open voor 
nieuwe ideeën en meningen. Vanuit mijn opleidingen heb ik geleerd hoe belangrijk politiek is, daar worden de besluiten 
genomen. Je hebt een stem als burger, en die kun je actief laten horen. Ik ben wel van: ‘Ik doe mee!’ Dat vind ik dus ook 
heel leuk aan Goirle tot nu toe: de gemeentepolitiek”, zegt Amy. 

Vrijwilliger 
Amy is niet alleen lid van twee clubs en betrokken bij de politiek maar sinds kort ook vrijwilliger geworden bij het 
dorpsteam Goirle. De bedoeling is dat zij, vrijwilligers en nieuwkomers, ‘een kleine gemeenschap’ gaan opbouwen om 
integratie makkelijker en leuker te maken. “Mijn helpende hand was mijn schoonfamilie, zij maakten mij wegwijs en ook 
mijn opleiding in Nijmegen heeft daar aan bijgedragen. Door het volgen van mijn studie aan de universiteit van Tilburg 
leerde ik de cultuur goed kennen. Ik heb dus een goede basis kunnen leggen en dat gun ik anderen ook, zeker wanneer 
dit niet zo vanzelfsprekend is.” In Nederland is er zoveel goed geregeld maar dit gehele systeem moet je je wel eigen kun-
nen maken. “Ik hoop dat iedereen die hier nu in Goirle is die de taal nog niet spreekt, weet dat er meer mensen zijn die 
hebben ervaren hoe het is om nieuw te zijn; de taal te leren en hier te vestigen. Waar is het gemeentehuis, want ik moet 
daar iets afgeven? Hoe kan ik een lidmaatschap bij de bibliotheek aanvragen? Al die dingen, dat is fijn om aan een gelijke te 
vragen. Ze hoopt dat de groep een veilige basis kan bieden van waaruit mensen kunnen integreren. “Mensen helpen om 
die stappen te zetten om te integreren. Dat vind ik mooi.” 

Tot slot
Een uur is voorbij gevlogen. Uw reporter moet weer op huis aan. Het is tijd voor de ‘famous last words’: “Ik voel dank-
baarheid om hier te mogen zijn. Het is een cadeau om in Goirle te wonen. De cultuur van verenigingen is goed en die 
moeten we vooral behouden én bevorderen. Daarnaast zie ik dat de stem van inwoners in de politiek groot is. De ge-
meente wil de stem van de inwoners graag horen. Ik heb hier zeker een enorme openheid ervaren. Iedereen wilde mij 
ontvangen en meer vertellen. Dat vind ik echt heel bijzonder.”
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Bescherming van het verschoningsrecht 
van advocaten: ook in úw belang

Advocaat
Door Mr P.E.A.M. Gerritse en G.J.P.M. Mooren

Westpoint advocaten|mediators

Bij een bedrijf dat haar wortels heeft in Waalre blijkt dat het Openbaar Ministerie jarenlang 3000 e-mails tussen advo-
caten en cliënten heeft ingezien in het kader van een fraudeonderzoek. Het Openbaar Ministerie had die mails nooit 
mogen inzien dan wel meteen moeten vernietigen want die gegevens vallen onder het ‘verschoningsrecht’. Dat recht 
houdt in dat de inhoud van die gegevens geheim moet blijven althans niet mag meetellen voor het bewijs.

Het Openbaar Ministerie meende goed bezig te zijn doordat zij zelf zogenaamde ‘geheimhoudersofficieren’ had aange-
wezen. Zij beoordeelden dan of de e-mails gebruikt mochten worden voor onderzoek. In de praktijk betekent dit dat 
alle e-mails, ook vertrouwelijke e-mails, toch in handen van opsporingsambtenaren terecht kwamen.

De Hoge Raad heeft bepaald dat een e-mail of ander stuk inzien dat onder het verschoningsrecht valt, enkel en alleen 
is ‘voorbehouden’ aan een rechter-commissaris als benoemd door een rechtbank.

Het Openbaar Ministerie probeerde zich er nog uit te redden door te stellen dat het verschoningsrecht van digitale 
informatie niet in de Wet was vastgelegd maar de Hoge Raad maakte daar korte metten mee. Uit de wetsgeschiedenis 
kan immers worden afgeleid dat de bedoeling van de wetgever is geweest, dat de rechter-commissaris een centrale rol 
heeft bij de selectie van de gepriviliseerde gegevens.

In deze zaak heeft de Hoge Raad verder bepaald dat zodra het vermoeden bestaat dat er mogelijk correspondentie 
van advocaten in digitale bestanden zit, de opsporingsdienst dit moet melden aan de rechter-commissaris. Die laatste 
kan dan passende maatregelen nemen.

Verder moeten ook betrokken ad-
vocaten in de gelegenheid worden 
gesteld om zich uit te laten over de 
vertrouwelijkheid van de e-mails. Het 
standpunt van de advocaat moet wor-
den geëerbiedigd, tenzij de rechter-
commissaris daar dan weer anders 
over denkt.

En hoe liep die zaak af? Omdat het 
Openbaar Ministerie de spelregels niet 
in acht nam, werd zij niet-ontvankelijk 
in de vervolging verklaard.

Heeft u vragen over dit onderwerp? 
Dan is het belangrijk om een deskun-
dige advocaat te raadplegen die u kan 
informeren. De gevolgen kunnen im-
mers (zeer) groot zijn!

Recent heeft de Hoge Raad een arrest gewezen over het verschoningsrecht van advocaten. Dat verschoningsrecht is 
relevant om op die manier een eerlijk proces mogelijk te maken. Advocaten en hun cliënten moeten immers vrijuit met 
elkaar kunnen communiceren zonder dat de overheid ze afluistert. Het is overigens een misverstand om te denken dat 
u als ‘brave burger’ daar niet toe behoort. Niet alleen is een misstap snel genoeg gemaakt maar er kan ook aan de zijde 
van het Openbaar Ministerie een verdenking komen waardoor u onterecht tot verdachte kunt worden bestempeld.  
In dat geval bent u gebaat om vertrouwelijk met uw advocaat te kunnen spreken. Dat laatste is, zo blijkt uit het arrest 
van de Hoge Raad, tot voor kort niet vanzelfsprekend gebleken.
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Alweer hebben gezinnen een tijdje in onze hui-
zen gelogeerd en een sprookjesachtig landschap 
beleeft met glinsterende bomen van de ijzel 
en een besneeuwd omgeving wat uitnodigt tot 
een wandeling zo mooi om nooit te vergeten. 
Daarna in een goed verwarmd huis te verblijven 
voorzien van alle gemakken. Ook u kunt dit be-
leven kijk op www.vakantiehuisvulkaaneifel.nl of 
bel 06-22411675.       

In Zeeland pal aan de Oosterschelde met 
strand, een comfortabel ingerichte vrijstaande 
recreatievilla voor acht personen met sauna, 
twee badkamers en vier slaapkamers. Parkeer-
plaatsen aan huis, ruime kindvriendelijke tuin op 
het zuiden met terras, tuinhuis en fietsen. Ook 
voor weekend en midweek. Gratis wifi. Geen 
huisdieren. Tel. 06-44830022. 
E mail: toostimmermans66@gmail.com

Te huur
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Met de Flow-app op pad 

Fietsplezier
Door Liselotte van Korven

Bike Totaal van Korven

Het is bekend dat de meeste elektrische fietsen van een Bosch-aandrijfsysteem zijn voorzien. De motoren, accu’s en 
displays zijn gewoon erg gebruiksvriendelijk en zeer betrouwbaar. En dat wil je als fietser. Onderweg wil je geen gedoe. 

Open een nieuwe wereld
Bosch heeft deze componenten nu totaal vernieuwd en met name op het gebied van de functionaliteit is er het nodige 
veranderd. Heb je een Smart Systeem dan kun je met de eBike Flow App aan de gang. Dan gaat er een nieuwe fietswe-
reld voor je open. Je kunt de app personaliseren, uitbreiden, up-to-date houden. De digitale mogelijkheden zijn enorm. 
Installeren is simpel: de app downloaden, een persoonlijk account aanmaken en via Bluetooth verbinden/installeren 
op je e-bike. Die moet natuurlijk wel voorzien zijn van het BES 3-systeem, hè. Via de app maak je verbinding met je 
e-bike. Je voert je bestemming in en je display zorgt voor de navigatie. Hij geeft zelfs aan wat de meest energiezuinige 
route is om je bestemming te vonden. Je kunt je rit delen met vrienden met wie je op weg bent. En je kunt je favoriete 
ondersteuningsstand van je e-bike instellen. Je kunt hem zelfs koppelen aan je Apple-health systeem. Er zijn nog veel 
meer functionaliteiten, zoals de beveiliging tegen diefstal. Zo kan je met behulp van je telefoon je fietst vergrendelen 
en ontgrendelen. En wanneer je fiets verplaatst wordt krijg je meteen een pushbericht en zie je waar je rijwiel zich 
bevindt. Ik durf te wedden dat de verzekeringsmaatschappijen dol zijn op deze fietsbeveiliging en dit als een eis bij de 
verzekering gaan opvoeren. Immers het aantal e-bikes dat gestolen wordt is enorm. Bedenk wel dat de Flow-app alleen 
werkt bij het nieuwe Bosch Smart-systeem.

En mijn oude systeem dan?
Moet je je nu zorgen maken als je nog een ‘oud’ Bosch-sys-
teem hebt? Nee hoor, al die producten zijn op dit moment 
nog gewoon verkrijgbaar. Doe hardware van de motoren, 
accu’s en displays van de vorige generatie is er nog niet ge-
schikt voor. Maar ze zijn nog prima te gebruiken. Ik denk dat 
de beide generaties nog wel een tijdje naast elkaar blijven 
bestaan. Het zijn immers de fietsfabrikanten die bepalen 
welk systeem ze op hun fietsen toepassen. Ik denk wel dat 
het BES3-systeem snel populair gaat worden. Je gaat het 
dan vanzelf op nieuwe modellen tegenkomen. Het nieuwe 
Smart System van Bosch is volgens mij dé toekomst voor 
elektrische fietsen. Benieuwd naar een  elektrische fiets 
met BES3? Raadpleeg dan je fietshandelaar of maak eens 
een proefrit. Ik ben in ieder geval op pad met mijn Flow-app. 

Ik verwonder me er iedere keer weer over hoe snel er innovaties plaatsvinden op het gebied van de elektri-
sche fietsen. Heb je al gehoord van BES3? In 2022 introduceerde Bosch het Bosch Smart System. Dit wordt 
BES3 genoemd, een afkorting voor Bosch eBike Smart System 3. Een revolutie. Je fietsbeleving krijgt er een 
boost mee. In dit stukje wil ik het eens hebben over dit nieuwste e-bike aandrijfsysteem waarvan ik denk dat 
het binnen nu en een jaar op alle e-bikes te vinden is. Met dit systeem zijn alle onderdelen van je e-bike met 
elkaar verbonden. Gaaf hoor.

“Het nieuwe Smart System van 
Bosch is volgens mij dé toekomst 

voor elektrische fietsen”
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Bandenschoppen
De oplopende temperaturen zijn een heuse uitdaging om alles wat weer de 
weg op mag, uit te laten. Het is natuurlijk ook weer geweldig om de bekende 
gezichten, die bij dat oud spul horen, weer te ontmoeten. Afgelopen najaar 
zagen de ‘Bandenschoppers’ elkaar het laatst. Op 24 maart is het weer zo ver 
en verzamelen we op de bekende locatie aan de Abcovenseweg. Om half elf 
zijn we er weer met een kan dampende koffie. Omdat de belangstelling vo-
rige herfst zo groot was, zullen dat nu zelfs twee kannen zijn. Bovendien zijn 
er nog aardig wat foto’s van deelnemers aan het zomerfestival blijven liggen. 
Daarom zullen we ook de schoendoos met overgebleven foto’s meenemen. 
Mensen die nog geen foto kregen, kunnen die dan kosteloos bij ons afhalen. 

Kloosterplein 2024
Tijdens de winterstop heeft het officieuze bestuur van ‘Onze Goirlese en 
Rielse Oldtimers’ niet stil gezeten. We zijn volop in de weer met het volgend 
evenement op het Kloosterplein. De datum ligt inmiddels vast. We zijn een 
week naar achteren opgeschoven. Dit in verband met de Formule 1 op Zand-
voort. Ook hebben we stoute plannen om het oldtimerevenement meer 
body te geven. We hebben besloten om eveneens inschrijvingen toe te laten 

De spreekwoordelijke lentekriebels zitten vast al bij u in de benen. Ook de mannen en vrouwen van het rijdend oud 
materiaal hebben dat. Sinds 1 maart jongstleden mogen veel van onze oldtimers al weer buitenspelen. Persoonlijk 
hebben wij er al een paar uitstapjes op zitten, want onze auto is het hele jaar wegenbelastingvrij omdat die ouder 
is dan 40 jaar. Oldtimers die nog geen 40 jaar oud zijn maar pas 26, kunnen in de zogenaamde overgangsregeling 
vallen. Je betaalt dan wegenbelasting volgens het zogenaamde kwarttarief. Dat wil zeggen dat je slechts voor één 
kwartaal betaalt per jaar. Als tegenprestatie mag de auto dan niet gebruikt worden in de maanden december, ja-
nuari en februari. Je kunt de overgangsregeling aanvragen op de website van de belastingdienst. Dit moet elk jaar 
vóór 1 november gebeuren. Oldtimers die rijden op diesel of lpg komen niet voor de MRB overgangsregeling in 
aanmerking. Die fiscale meevaller is fijn voor onze hobby, maar doe niet uw nog frisse Fiat Panda de deur uit voor 
een oldtimer, want u bent uiteindelijk geheid meer geld kwijt.

Eerste bandenschoppen van dit jaar
Door Don van Gool

Mag ook andere kleur zijn

Grote en kleintjes
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van mensen die in Goirle en Riel geboren zijn en of die er gewoond hebben. 
Daarnaast geven we drie wildcards uit voor bijzondere inschrijvingen. Ook 
heeft ons bestuur een iets andere samenstelling. Math Agelink heeft zich te-
ruggetrokken uit de dagelijkse leiding en zijn plaats is ingenomen door Harry 
van de  Ven. Er valt dus genoeg bij te praten op 24 maart. Wij hebben de 
koffie klaar, kom je ook?

Volgende Bandenschopdagen:
24 maart, 9 juni en 27 oktober Bandenschoppen

Veel jeeps zou ook leuk zijn

Ook mooi

We rekenen ook op veel tweewielersTrouwe gast
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We zijn op zoek naar een sopraan en een mezzosopraan

Wie zijn wij?
Vocaal Ensemble Vocapella bestaat uit 11 vrouwen die steeds op zoek zijn naar nieuwe muzikale 
uitdagingen. Het ensemble heeft zich ten doel gesteld om op een ongedwongen maar verantwoorde wijze, 
bekende en onbekende meerstemmige koormuziek uit verschillende muziekperioden en stijlen ten gehore 
te brengen, bij voorkeur a capella.

Vocapella wil zich als koor dan ook graag onderscheiden van de middenmoot en zich niet overgeven aan het 
bekende vrouwenkoor repertoire, maar wil graag bewijzen dat een serieus werkend vrouwenkoor zich niet hoeft te vertil-
len aan een groot koorwerk. Ook streven we er naar om vooroordelen, die de meeste mensen bij vrouwenkoren hebben, 
weg te nemen.

Ons repertoire bestaat onder andere uit werken van W.A. Mozart, Sullivan, Karl Jenkins, Ola Gjeilo P.I. Tsjaikowsky.  Bovendien 
zingen wij ook liederen uit de films zoals James Bond,  The Lord of the Rings en The Mission. Alle muziek die we zingen wordt 
speciaal voor  onze stemmen gearrangeerd door onze dirigente. Daarmee beschikt Vocapella over een groot repertoire. 
Jaarlijks geven wij enkele concerten en verzorgen wij regelmatig (kerst)concerten op uitnodiging.

We streven ernaar om onze luisteraars bij ieder optreden weer te verrassen door ze met een compleet nieuwe sfeer, stijl,  
klankervaring kennis te laten maken. De afwisseling van genre en stijlen maakt het ook voor ons iedere keer weer uitdagend. 
Die uitdaging maakt dat we iedere week enthousiast en gemotiveerd repeteren voor een volgend concert.

Vacatures
We zijn op zoek naar een sopraan en een mezzosopraan. Als je koor ervaring hebt en makkelijk van blad zingt is dat mooi 
meegenomen, maar niet noodzakelijk. Wel verwachten we van koorleden dat ze zelf thuis nieuwe muziek kunnen instuderen, 
met eventueel aangeboden hulpmiddelen. Zo kan tijdens de repetities de afwerking en de koorklank centraal staan. Na afloop 
van de repetitie drinken we samen een glaasje in de foyer. 

Als je belangstelling hebt om te komen zingen in ons ensemble, ben je van harte welkom. We repeteren elke donderdag 
om 20.00 in het Cultureel Centrum Jan van Besouw in Goirle. We geven je de mogelijkheid om drie keer vrijblijvend met 
ons mee te doen. Daarna kun je besluiten om lid te worden. Onze dirigent bepaalt met een stemtest of je bij ons koor past.

We hopen dat je enthousiast bent geworden en dat we je mogen begroeten op de repetitie. Als je ons eerst graag wil horen, 
ben je van harte welkom op ons concert Magnificat. Dit concert vindt plaats op zondag 7 april om 12.00 in de kapel van het 
CC Jan van Besouw in Goirle. 

Wil je meer informatie ? Kijk op onze website www.vocapella.nl of bel naar Bep, 06-37466453

Kom erbij en zing met ons mee! 

Ingezonden
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Ingezonden

Puzzel
Door Mariël Hoefkens

Veel 
puzzelplezier!

De oplossing van de puzzel is 
te vinden op pagina 24
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De tuin en meer maart 2024

Tuinkalender
Door Theo van Amelsfoort

Van Amelsfoort hoveniersbedrijf

En als u mij nu vraagt, hoe komt dit allemaal? Dan moet ik u het ant-
woord schuldig blijven. Natuurlijk, de maandenlange regenval zorgt 
voor veel water in de grond en dit in combinatie met een zachte win-
ter zal hierbij zeker een rol spelen. Maar zeker weten doe ik het niet. 
Maar dat is ook niet erg. Wel is het belangrijk hierop te anticiperen.

Veel tuinen zijn nog erg nat en dat maakt het moeilijker om de tuin een 
voorjaarsbeurt te geven. Daarnaast nodigt dat wisselvallige weer ook 
niet uit om in de tuin aan de gang te gaan. Maar laat u zich straks niet 
negatief verrassen door een explosie van onkruiden. De onkruidzaden 
liggen, lekker opgezwollen van het vele vocht, te wachten op wat war-
mere dagen en dan….. U raadt het al.

Door de aanhoudende regenval en hoge waterstanden is de grond op 
veel plaatsen dicht geslagen en slempig. Hierdoor is onkruid wieden 
erg lastig. Maar ja, niets doen is ook geen optie. Dus zodra er zich een 
zonnige dag aandient, handen uit de mouwen!  

Als het u stoort, verwijder dan alle verdorde stengels en bladeren. 
Daarna neemt u een drietand in de aanslag en woelt u de bovengrond 
lekker los. Door nu een laagje compost, tuinaarde of bijvoorbeeld 
oude potgrond door de bovenlaag te mengen voorkomt u dat bij de 
eerst volgende regenbui de grond weer dichtslaat. Als het u lukt de bo-
vengrond weer lekker los te krijgen is straks het ontkiemende onkruid 
ook weer veel makkelijker te wieden.

Heeft u een gazon, dan stroopt u de mouwen nog maar wat verder op. 
Na zo’n natte zachte winter is het gras langzaam door gegroeid en het 
mos natuurlijk ook. Als gevolg een dik pak van gras, mos en nog wat 
rondzwervend blad. Probeer daar maar weer eens doorheen te ko-
men. Oh, u heeft een motormaaier? Maar toch, zo’n eerste maaibeurt 
na de winter vraag veel meer tijd en energie dan een maaibeurt op een 
mooie zomerdag.

Na deze eerste maaibeurt ziet het gras meestal meer geel dan groen. 
Dit komt snel weer goed. Wel is het raadzaam aan het begin van het 
seizoen het gras een bemesting te geven. Indien u veel mos in het ga-
zon heeft is het raadzaam een organische mest met een mos bestrijder 
te strooien.

Zo, nu misschien nog een paar nieuwe plantjes of wat zomer bloem-
bollen erin en het tuinseizoen kan beginnen. 

Heeft u ze ook al gezien, de eerste groene blaadjes aan de treur-
wilg, de wilgenkatjes, de bloempjes in de toverhazelaar of slee-
doorn? Allemaal redelijk normaal voor begin maart. Maar heeft u 
ze ook gezien, de bloemen in de sierpruimen, de peer, de magnolia 
en de ontluikende bloemen in de sering? Een maandje vroeger dan 
normaal. 
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Slecht slapen door oververmoeidheid

Lekker in je vel
Door Elian Krekels
Praktijk Leefbewust

Uitspraken als dit wijzen op een ontregeld autonoom zenuwstelsel. Dit autonome zenuwstelsel regelt je auto-
matische lichaamsfuncties zoals je lichaamstemperatuur, spijsvertering, hartslag en ademhaling, je bloeddruk en 
je emoties. 

Om dit allemaal goed te kunnen regelen heeft dit zenuwstelsel twee takken: 
- Het sympatische zenuwstelsel, de aan-knop of het gaspedaal. Dit regelt alles in geval van actie of stress. Je hartslag en 
  ademhaling versnellen, je bloedruk stijgt, je bent alert.  
- Het parasympatische zenuwstelsel, het rusten, verteren en herstellen. De hartslag komt weer tot rust, je eten 
  wordt verteerd en je kunt gaan slapen. 

Als je in balans bent werkt dit zenuwstelsel als een wip. Wanneer het ene gedeelte actiever wordt, wordt het 
andere minder actief. Deze balans zorgt ervoor dat we ons continue kunnen aanpassen aan een veranderende 
omgeving en aan verandering van activiteiten. Bij een gezond dagpatroon worden inspanning en stress afgewisseld 
met ontspanning en rust. 

Maar door te veel zorgen, pijn of stress werkt die 
wip niet meer. Als de actie afneemt, komt de rust 
niet meer automatisch naar boven. Je lichaam en 
geest blijven dus wakker en actief, ook al zou je 
eigenlijk willen gaan ontspannen of slapen. 

Wat nu?
Ademhalingsoefeningen, minder koffie drinken, 
naar een geleide meditatie luisteren kan helpen. 
En Bowentherapie helpt ook. De stress zit in in-
middels in heel je lijf. Het is als een emmer die 
vol zit en overloopt. Er kan niets meer bij. Alles 
is te veel. 

Bowentherapie brengt het autonome zenuwstelsel 
in balans en maakt die emmer weer leger. En dat 
voelt voor iedereen anders. 

“Ik kwam thuis en ik ben meteen in slaap gevallen.”

“Ik had een hele drukke week maar ik had er eigenlijk 
geen stress van.”

“Ik werd wakker van de wekker!”

Als ik dit hoor, dan weet ik dat we op de juiste weg 
zijn. Want wat je ook mankeert, om te herstellen 
zal eerst je zenuwstelsel in balans moeten zijn.

“Het lijkt wel of ik altijd ‘aan’ sta.” 

“Ik kan niet meer rusten.”

“Mijn adem zit zo hoog de laatste tijd.”
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Sarcopenie

Fysiotherapie
Door Roswitha Lopez
Fysio Petershofje 

Bij het ouder worden verliezen we allemaal spiermassa en daardoor spierkracht en spierfunctie. Na ons 50ste levens-
jaar gebeurt dat met 1 tot 2 procent per jaar, vanaf ons 60ste zelfs met 3 tot 4 procent. Het risico op sarcopenie neemt 
dan toe. Bij ongeveer 10 tot 20 procent van de volwassenen gaat dit proces van spierafbraak sneller. We spreken hier 
van Primaire sarcopenie.

Sarcopenie leidt tot een significante daling van de functionele capaciteiten. Denk bij de functionele capaciteiten aan 
activiteiten als traplopen, knielen, opstaan uit een stoel of bvijvoorbeeld iets zwaars tillen. Door deze daling in functies 
ontstaat er een risico op vallen en lichamelijke beperkingen en als gevolg hiervan een verlies aan redzaamheid. Door 
preventie en/of vroege interventie kan het proces echter geremd of voorkomen worden. 

Als sarcopenie op een jonge leeftijd voorkomt dan is dit als gevolg van ziekte, ondervoeding of gebrek aan beweging. 
Denk hierbij aan een spier- of zenuwziekte, te weinig (eiwitrijke) voeding of doordat iemand in coma ligt of in een 
rolstoel zit. Hierbij spreken we van Secundaire sarcopenie.

Risicofactoren voor Sarcopenie: 
- Een hogere leeftijd     
- Te weinig beweging     
- Immobiliteit door lange ziekenhuisopname  
- Bepaalde medicijnen     
- Hormonale veranderingen (zoals overgang)
- Tekort aan Vitamine D
- Kanker
- Ontstekingen in het lichaam
- Roken 
- Genetische aanleg

Wat kan de fysiotherapeut 
voor u betekenen?
Denkt u dat u sarcopenie heeft? Ga dan langs uw huis-
arts. Als blijkt dat u inderdaad sarcopenie heeft zal deze u 
naar de fysiotherapeut kunnen verwijzen die samen met u 
zal werken aan uw herstel/spieropbouw. De therapie zal 
voornamelijk bestaan uit krachttraining. Hierbij zult u uitge-
daagd worden om steeds net over uw grens te gaan. Alleen 
dan is de krachttraining echt effectief.

Wat kunt u zelf doen?
• Blijf in conditie door dagelijks net iets vaker trap te 
  lopen of bijvoorbeeld meerdere keren vanuit een 
  stoel op te staan 
• Doe aanvullend krachttraining in een sportschool
• Eet voldoende eiwitrijke producten (vlees, vis, melk-
  producten, peulvruchten en noten) bij elke maaltijd
• Slik vitamine D
• Eet drie maaltijden per dag
• Roken is een risicofactor voor sarcopenie. Het is dus ver-
standig om hiermee te stoppen

De term sarcopenie is afkomstig van de Griekse woorden ‘sarx’ (vlees) en ‘penia’ (tekort/gebrek).
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Het begon allemaal in 1974 er was hier in Riel in die tijd een voetbalvereniging. Die vereniging ging echter verhuizen naar 
‘de Krim’. Er kwam een nieuwe wijk (de Liefkens) en een paar mensen dachten dat een tennisvereniging in Riel wel zou 
kunnen. Er werd met de buurt over gepraat en het eerste lid was Louis Konings samen met Wim Opsteeg. Twee leden, 
net genoeg zou je zeggen maar al heel snel kwam er een wachtlijst! Voorafgaand aan de toeloop kregen Louis Konings 
en Wim Opsteeg de opdracht van loco-burgemeester Merrienboer om te onderzoeken naar de behoeften voor een 
tennisvereniging, en dat ging gepaard met briefjes door brievenbussen stoppen om de animo te peilen.

Sociale aspect
Je had twee betonnen banen en al heel gauw 120 leden met 
een wachtlijst van 30 mensen. Bianca van Iersel; “Dit typeert 
ook onze club, Riel is best een klein dorp en het ons kent 
ons gevoel is daarbij aanwezig . Het gaat weliswaar om de 
sportieve prestatie maar het sociale aspect, gezelligheid en 
saamhorigheid zijn minstens zo belangrijk.”

Gravelbanen
Uiteindelijk kwamen er vier betonnen banen. Burgemees-
ter Van Der Weijden van Alphen en Riel kwam op zondag  
12 juni 1978 om 11.00 uur de officiële heropening van het pa-
viljoen verrichten. Er werd die middag een ‘Pet toernooi’ ge-
houden, een onderling toernooi waarbij men verplicht was 
een hoofddeksel te dragen. De gravelbanen kwamen later, in 
de jaren ’80. Beton is toch niet de meest ideale ondergrond 
om te tennissen, dus toen er klachten kwamen over >>> 

Viert 50 jarig jubileum!
Op 29 maart aanstaande viert Tennisvereniging Riel haar 50 jarig jubileumfeest! De oorspronkelijke oprichtingsda-
tum was echter 18 april 1974. Op dit moment telt de vereniging een kleine 300 leden maar dat was aanvankelijk 
anders. Ik spreek met Bianca van Iersel (voorzitter) en Ellen Bastiaansen (bestuurslid) .

Tennisvereniging Riel
Door Eddie Franken
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blessures (vooral bij ouderen) moest er 
gekeken worden naar een minder bles-
suregevoelige ondergrond. In de jaren 
‘80 kwamen er gravelbanen. Intussen 
zijn er  een jaar of zes geleden twee gra-
velbanen bijgekomen zodat het totale 
aantal nu op zes staat.

Groundsman
Een bijzondere plaats in het onderhoud 
van de banen verdient Willeke van 
Weert, de zogenoemde Groundsman. 
Van oorsprong een (geluids)man uit 
de muziekwereld, die  met liefde zorg-
draagt voor het welzijn van de banen en 
het tennispark. Er worden wedstrijden, 
die meestal regionaal zijn, georganiseerd 
door commissies. Ellen Bastiaansen: 
“Meestal komen de mensen uit de om-
geving niet alleen voor de wedstrijden 
maar ook voor de gezelligheid, wij ko-

men altijd wel met iets lekkers langs voor de goede sfeer.” Er wordt competitie gespeeld, dat wil zeggen de ene keer thuis 
en de andere keer uit en wanneer er geen competitie is dan worden er toernooien georganiseerd. Zo  is er bijvoorbeeld 
in juni en november een groot open toernooi.

Toekomstbestendig
Tennisvereniging Riel heeft een erfpachtovereenkomst gesloten sinds 1987 met de toenmalige gemeente Alphen en Riel. 
Het gebouw en de grond waar de banen op staan onderhouden zijzelf. Ze hebben sponsoren nodig en ook de baromzet  
en het lidmaatschap dragen allemaal bij aan hun behoud. Ook de padelbanen zijn nodig voor de vooral jonge aanwas. 
Tot nu toe is de verhouding mannen/vrouwen redelijk gelijk. De gemiddelde leeftijd van de senioren is ongeveer eind 40 
begin 50 jaar. De twintigers en dertigers blijven nog een beetje achterwege, maar ze hopen dat zij (weer) lid worden als 
er eventueel padelbanen aan worden gelegd. Padel is een combinatie tussen tennis, squash en beachball, en dat speel je 
twee tegen twee met omringende glazen wanden. Als er padelbanen komen verwachten ze een groei in de jongere leden. 
Ze moeten denken aan hun toekomstbestendigheid. Tevens hierbij dus een oproep aan jonge mensen, maar iedereen 
is welkom!

Kom gerust langs op 29 maart, het aanstaande jubileumfeest!

De gravelbanen van Tennisvereniging Riel
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De thuisbatterij deel 2

Groene energie
Door Ales Robben

Robben Groene Energie

AC-thuisbatterijen 

Wat is een AC-gekoppel-
de thuisbatterij?
Een AC-gekoppelde thuisbatterij 
(ook wel retrofit) bestaat uit een 
thuisbatterij en een losse (of geïn-
tegreerde) batterijomvormer. Dit 
geheel wordt aangestuurd door 
de bij de batterijomvormer beho-
rende smart meter.

In deze configuratie wordt eerst de gelijkstroom (DC) uit 
de zonnepanelen door de PV- omvormer in huis omgezet 
naar wisselstroom (AC). Deze stroom kan direct in huis 
gebruikt worden.

Is er een overschot aan PV-stroom? Dan wordt dit gede-
tecteerd door de smart meter en wordt de AC-gekoppel-
de batterij geladen totdat deze vol is. Is er een tekort? Dan 
wordt eerst de thuisbatterij ontladen voordat er (dure) 
stroom van het net gekocht wordt.

In een accu wordt DC-stroom opgeslagen in de vorm van 
chemische energie, dus op het moment dat er overtollige 
zonnestroom naar de batterij wordt gestuurd, heb je ten 
minste twee conversies:
1. De PV-omvormer zet de DC-stroom van de panelen om 
in AC-stroom.
2. De batterijomvormer zet deze AC-stroom die vanuit de 
meterkast komt weer om naar DC-stroom. 

Wil de bewoner zijn eigen PV-
stroom die is opgeslagen in zijn 
batterij gebruiken voor in huis? 
Dan komt er nog een conversie 
bij: de batterijomvormer moet 
de DC-stroom uit de batterij 
namelijk weer omzetten naar 
AC-stroom voor in huis. Bij 
een AC-gekoppelde thuisbatte-
rij vinden dus maar liefst drie 
conversies van DC-stroom 
naar AC-stroom of andersom 
plaats.

Stel dat de efficiëntie bij het omzet-
ten van DC naar AC 98% is (redelijk 
gangbaar). Dan heb je met drie om-
zettingen nog maar (0,98 x 0,98 x 
0,98) = 0,94 over. Je verliest dus maar 
liefst 6% van de DC-energie van je 
zonnepanelen en dat is aanzienlijk. 

Dc-thuisbatterijen 
Een DC-gekoppelde thuisbatterij is 

een configuratie met een thuisbatterij en een hybride om-
vormer, die zowel aan de PV-installatie als aan de thuisbat-
terij gekoppeld is. PV- en batterij-stroom komen samen aan 
de gelijkspanningszijde van de hybride omvormer.

Net als de AC-gekoppelde thuisbatterij werkt ook de DC-
gekoppelde thuisbatterij met een bijbehorende smart me-
ter. Die stuurt het DC-gekoppelde systeem zo aan dat de 
batterij opgeladen wordt als er een overschot is aan zon-
nestroom en ontladen wordt voordat er stroom van het 
net gekocht wordt.

Het verschil tussen het AC-gekoppelde en DC-gekoppelde 
systeem is dat de stroom bij de laatste direct van de zon-
nepanelen in de thuisbatterij gaat. De hybride omvormer 
vormt de DC-stroom om naar AC-stroom die in huis ge-
bruikt kan worden.

De stroom hoeft dus maar één keer omgevormd te wor-
den en je klant heeft dus minder conversieverliezen dan 
bij een AC-gekoppelde batterij. De stroom van PV naar 
batterij hoeft niet eens te worden omgevormd; vandaar 

de naam DC-gekoppeld batterij-
systeem.

Een thuisbatterij toevoegen aan 
bestaande installatie is dus altijd 
mogelijk. Kiest u voor een DC ge-
laden thuisbatterij, dan heeft u een 
Hybride omvormer nodig. Heeft u 
deze niet? Dan kunnen we in de 
meeste gevallen de huidige omvor-
mer vervangen. 

Bron: https://blog.memodo.nl/thuisbatterij-ac-dc/

We merken dat er steeds meer vraag komt naar thuisopslag. Vraag nummer 1 is meestal of dit mogelijk is in combi-
natie met de huidige zonnepaneel installatie. Het antwoord hierop is altijd ja! Er zijn universele AC Thuisbatterijen en  
DC Thuisbatterijen die gekoppeld kunnen worden aan een Hybride omvormer.
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Waar ken je Kimberly van die 
aan jou het stokje doorgaf?
“Kimberly is mijn oude buurvrouw.”

Hoe ben je in Goirle terechtgekomen?
“Ik ben hier geboren en getogen en niet weg te krijgen, 
sterker nog, ik woon nu in mijn ouderlijk huis.”

Waar ken je Hannie van?
“Hannie was vroeger de vriendin van mijn zus, ik werkte 
vroeger in het Kelderke en daar kwam Hannie ook vaak. 
Ik heb daar tien jaar gewerkt. Het Kelderke ging vroeger 
op zaterdag om 01.00 uur dicht en op zondag om 24.00 
uur, dan gingen we daarna nog naar Het Fust want die ging 
om 02.00 uur dicht.”

Wat heb je beroepshalve gedaan?
“Ik heb in de bouw gewerkt als staalbouwmonteur toen 
ben ik de avond MTS gaan doen want ik had al mijn havo 
diploma op zak, op de MTS heb ik bouwkunde gestudeerd 
in de vrije uren. Vervolgens ben ik gaan werken bij Gamko 
horeca techniek In Etten Leur, daarna bijna 25 jaar bij Javalo 
gewerkt als calculator/ werkvoorbereider, uiteindelijk pro-
jectleider. Maar het bedrijf ging failliet toen ik bijna 58 jaar 
was gelukkig kwam ik via via bij Frank de Rooy terecht op 
de Tijvoortsebaan en daar werk ik nog steeds twee dagen in 
de week als calculator ook al ben ik met pensioen.”

Wat zijn je hobby’s?
“Ik zit in de harmonie (saxofonist), motorrijden. Toen ik 
18 jaar was wilde ik als eerste mijn motorrijbewijs halen. 
Ik heb een clubje van vier vrienden en dan gaan we twee 
weken per jaar rond mei met vier mannen op vakantie 
met de motor. En binnenkort doe ik mijn examen als mo-
lenaar. Achter in de tuin heb ik een rookton staan, met 
wat kameraden halen we makreel en die gaan we dan in 
de tuin roken.”

Hoe ben je bij de muziek gekomen?
“Een vriend van mij op school zat bij de harmonie ‘Oefe-
ning en Uitspanning’, ik was toen twaalf jaar. Ik kreeg les 
op de muziekschool Goirle toen die nog bestond.”

Toch nog even over je molenaar 
opleiding, je woont recht tegenover 
de molen ‘de Visser’. 
“De moeder van mijn moeder was een dochter van de 
molenaar in Bladel. Ik hoorde dit pas geleden van een 
tante, dus het bloed kruipt waar het niet gaan kan.” Henk 
vertelt vol passie over het molenaarsvak, over de wind en 
het zwichten van de zeilen et cetera.

Wat voor motor heb je?
“Een BMW 1150cc.”

Wat is je lievelingsplek in Goirle?
“Dit huis waar ik als kind heb gewoond en nu nog steeds. 
Iedere keer als ik ‘s morgens naar buiten kijk denk ik, wat 
is het toch geweldig om hier te wonen!”

Aan wie geef je het stokje door?
“Aan Rob Gaveel, voorzitter van de Harmonie.”

Leeftijd: 67 jaar
Woonplaats: Goirle
Burgerlijke staat: Gehuwd met Hannie 
en drie kinderen

 Henk van Wezel
Door Eddie Franken

Geef het 
stokje door

Een tevreden mens met een gouden pensioen

Henk van Wezel; aankomend molenaar op één van de wieken



24

Oplossing puzzel

Oplossing: Douane
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Wat doe jij voor werk?

Opgeruimd
Door Judith Planting

Kiem Organizing met zorg

Een deel van de mensen reageert vervolgens beschroomd als ze horen wat ik doe en betrekt het op zichzelf. 

“Ik weet wel iemand voor je!”

Maar er is ook een deel dat roept; “Nou, dan weet ik wel iemand voor je!” Daarna volgt een opsomming over hoe 
vol het huis is bij de neef van de achterbuurman (bij wijze van spreken). En altijd reageer ik met de wedervraag; heeft 
diegene er zelf last van? Want dat is waar het om gaat. Ervaar jij het als probleem of heeft die ander er zelf last van?

En ik begrijp het hoor, de reactie. Als je zelf ‘een opge-
ruimd type’ bent die de boel aan kant heeft, dan valt een 
rommelig huishouden je al snel op. Maar vervolgens ont-
staat het beeld dat diegene, laten we hem Karel noemen, 
ongelukkig in zijn huis zit te midden van zijn rommelige 
huiskamer. Wat moet dat een verschrikking zijn denken 
de opgeruimde types. “Daar zou je eens moeten gaan 
helpen.” Maar wat nou als Karel er geen last van heeft? 
Als hij houdt van rommelige gezelligheid?

Dan is er natuurlijk ook het grote verschil tussen ‘een 
rommelig huishouden’ en een huis dat helemaal vol staat 
zodat gewoon leven moeilijk gaat, dan is er meer aan 
de hand.

Doe daarom nooit zomaar en ongevraagd een opruim-
coach als cadeau aan iemand (als het goed is gaat die 
coach daar ook niet op in). Wanneer je iemand wil hel-
pen ga dan eerst het gesprek aan, vraag of hij / zij er last 
van heeft en of ze de situatie misschien liever anders 
zien. En als dat inderdaad zo is dan kun je aanbieden 
om te helpen, al dan niet zelf of met een professional 
organizer. 

Als mensen vragen wat voor werk ik doe, is het niet altijd meteen duidelijk als ik de naam van mijn beroep zeg.  
De officiële term is professional organizer, maar bij de meeste mensen komt er pas echt een beeld als ik opruimcoach 
zeg. Het dekt in mijn geval alleen niet de volledige lading, want naast helpen met opruimen, kan het ook zijn dat er een 
administratie aangelegd moet worden, structuur wenselijk is of een verhuizing voorbereid moet worden. Dit alles zowel 
aan particulieren als aan mensen met een PGB. Enfin, ik kan prima leven met de term opruimcoach.

“Wat moet dat een 
verschrikking zijn denken 
de opgeruimde types”
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De beste kans op het kopen van een huis

Makelaardij
Door Tim van Rijswijk
Transparant Makelaars

Veel vragen en afwegingen dus. Hoe vind je als geïnteresseerde huizenkoper jouw weg op de woningmarkt en hoe 
maak je de beste kans op het kopen van een huis?

De woningmarkt was een lange tijd extreem verhit. Dat sloeg om in het derde en vierde kwartaal van 2022 toen de 
prijzen wat daalden. Inmiddels zien we dat de markt zich heeft hersteld. De prijzen zijn aangetrokken en kopers bieden 
weer over de vraagprijs om de kans op succes te vergroten. Juist in deze markt is professionele ondersteuning enorm 
belangrijk als je een huis gaat kopen. Het inschakelen van een NVM-aankoopmakelaar is daarom een goede zet. 

Verantwoord bod
Uiteindelijk bepaalt vraag en aanbod de prijs van een product. Dat is op de woningmarkt niet anders. Wel gaat het om 
veel geld. Dan is het wel zo prettig als een NVM-aankoopmakelaar je begeleidt en ontzorgt tijdens het hele kooppro-
ces. Ze helpen je tijdens alle stappen van het aankopen van een woning. Daar komt meer bij kijken dan je misschien 
direct denkt. Je hebt te maken met een onderzoeksplicht, juridische zaken, het energielabel, mogelijk een bouwkundige 
keuring en heel belangrijk, het doen van een verantwoord en juist bod. Dan heb je met een NVM-aankoopmakelaar 
een ervaren deskundige aan je zijde die jouw belang als koper volledig dient. 

Om de juiste keuze te maken is het goed om met een NVM-makelaar in gesprek te gaan. Het allerbelangrijkste is 
namelijk dat je een goede klik hebt met de makelaar. Hij of zij begeleidt jou bij één van de belangrijke momenten in je 
leven: het vinden van een fijne woning.

Wat heeft en doet een NVM-aankoopmakelaar voor je?
• veel kennis van de lokale markt en de woningprijzen
• ondersteunt je bij het bepalen van het juiste bod en biedingsstrategie
• kijkt naar de bouwkundige staat en kwaliteit van de woning
• is alert op eventuele juridische haken en ogen in het koopproces
• heeft een beroeps- en bedrijfsaansprakelijkheidsverzekering
• allerlei tools en een rijke database om goed te weten wat een huis echt waard is
• een koel hoofd dat ervoor zorgt dat je niet te veel betaalt en de juiste keuzes maakt
• neemt bij een koop alle complexe documentatie door en zorgt dat alles perfect wordt geregeld

Als er iets steeds in beweging is, dan is het de woningmarkt wel. Zo was in 2022 het woningaanbod ongekend 
klein en de hypotheekrente historisch laag. In 2023 zagen we weer andere ontwikkelingen: gestegen hypo-
theekrente, duurzame woningen met een goed energielabel die hoger werden gewaardeerd, prijzen in de lift 
en opnieuw het overbieden op woningen. 

“Uiteindelijk bepaalt vraag 
en aanbod de prijs van 

een product”
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Ontstekingen van de darmen
Maria schetst het verleden: “Zo rond mijn 37ste jaar kreeg ik last van pijnlijke 
darmen. Omdat dat gepaard ging met bloed en slijm bezocht ik de huisarts die 
er niet echt serieus werk van maakte. Ik besloot hem maar eens te confronteren 
met plastic zakje bewijsmateriaal. Direct werd alles geregeld, ziekenhuisonder-
zoeken, darmspoelingen en een scopie die uitwees dat er flinke ontstekingen in 
de endeldarm zaten. Met grote regelmaat kreeg ik opvlammingen en afwisselend 
werd het daarna weer even rustig. Bijvoorbeeld nadat mijn vader overleed zette 
de pijn behoorlijk heftig op en volgens de huisarts zijn die emotionele gebeur-
tenissen dan ook aanwijsbare zwakke plekken die heftige reacties oproepen. Ik 
had altijd zetpillen op voorraad want die opvlammingen konden me onverwacht 
zomaar parten spelen. Inmiddels had ik Gerard ontmoet en verhuisde ik van 
Diessen voor de liefde naar Loon op Zand.”

Yoghurt dieet brengt verlossing
Maria: “Op mijn 52ste startte ik met een yoghurt dieet om af te vallen. Nadat ik 
dagelijks yoghurt ben blijven eten werd ik niet meer ziek. Na driekwart jaar was 
ik - verder onverklaarbaar - geheel klachtenvrij. In 2005 verhuisden wij naar Hil-
varenbeek. Op vakantie in Frankrijk had ik mijn yoghurt routine onderbroken, ik 
was genezen dacht ik, maar nadat ik al drie jaar klachtenvrij was kwam de ziekte >>> 

Geloof in het herstellend vermogen van het lichaam
Omdat ze hoopt iets te kunnen betekenen voor anderen wil Maria Wubben-Geerts (74) haar ervaringen delen 
over de ziekte die jarenlang haar leven beïnvloedde. Want met Colitis Ulcerosa heb je behoorlijk wat beperkingen. 
Die vervelende periode ligt alweer geruime tijd achter haar, nu is zij genezen, blaakt van vitaliteit en is weer volop 
actief. Haar leeftijd is haar niet aan te zien, integendeel zelfs. Maria houdt van wandelen, fietsen, skiën en bridgen. 
Ze kookt graag en met haar groene vingers heeft ze afgelopen decembermaand maar liefst ruim 900 tulpenbollen 
gezet. In het voorjaar zal haar tuin aan de Adrianus Loefflaan ogen als een kleurrijk panorama.

Maria Wubben
Door Mieke Hendrikx-Blankers
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in alle hevigheid terug. Ik werd zieker en 
zieker, kwam weer in het ziekenhuis te-
recht. De internist schrok er behoorlijk 
van; de darmen bleken volledig te zijn ont-
stoken. Bij het vaststellen van de diagnose 
werd getwijfeld tussen de ziekte van Crohn 
en Colitis Ulcerosa. Het bleek dat laatste 
te zijn. Met Prednison, Pentasa en nog een 
derde medicatie waarvan ik de naam ben 
vergeten, werd ik uiteindelijk naar huis 
gestuurd. Maar ik voelde me beroerd en 
bleef ziek. De arts suggereerde dat het een 
bijwerking van een van de medicamenten 
kon zijn. Na veel gediscussieer mocht ik op 
mijn aandringend verzoek, stoppen met 
dat derde medicament. De internist wees 
me op het risico van darmkanker en dat 
het geheel op eigen verantwoordelijkheid 
was. Mijn Prednison werd ook afgebouwd. 
Pentasa heb ik iedere dag genomen tot ik 
in 2013 genezen werd verklaard. Ik gebruik 
al tien jaar geen medicijnen meer en de 
ziekte is niet meer teruggekeerd. Iedere 
dag eet ik yoghurt en zal dit mijn hele leven 
moeten blijven doen!

Heilzame bacteriën?
Weinig mensen realiseren zich dat er in onder andere yoghurt van nature levende bacteriën zitten die goed zijn voor de 
darmflora. Yoghurt ontstaat immers door levende melkzuurbacteriën aan melk toe te voegen, namelijk lactobacillus en de 
streptococcus thermophillis. Je zou yoghurt kunnen beschouwen als het oudste probioticum. Dit gefermenteerde product 
remt de groei van schadelijke darmbacteriën. De heilzame werking die toegeschreven wordt aan probiotica is wetenschap-
pelijk nog onvoldoende onderbouwd. Verschillen in metabolisme maken het onderzoek naar werking en effectiviteit uiterst 
complex. Maria: “Maar inmiddels ben ik alweer 19 jaar klachtenvrij en dat is zo fantastisch fijn.” Tja, baat het niet, dan schaadt 
het niet, dus wie weet is het toch een welkome suggestie voor wie met herkenbare klachten worstelt. Onze gezondheid is 
immers ons dierbaarste bezit.

Voor contact over dit onderwerp met Maria: 013-5050608.
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Het nut van bloedonderzoek voordat uw huisdier 
onder narcose gaat(Preanesthetisch bloedonderzoek)   

Dierengeluiden
Door Ingrid Botvliet

DAMB

Wij begrijpen dat u zich hier als eigenaar zorgen om kan 
maken. Daarom is het mogelijk om een bloedonderzoek te 
laten doen bij uw huisdier voordat het dier onder narcose 
(anesthesie) gaat. 

Op de dierenartspraktijk worden er vele operaties per week 
uitgevoerd bij honden, katten of andere (kleine) huisdieren. 
Om de gezondheidsstatus van uw huisdier voordat het dier 
onder narcose gaat te bepalen, kan er naast het lichamelijk 
onderzoek ook een algemene bloedcheck uitgevoerd wor-
den. Hiervoor wordt een kleine hoeveelheid bloed (meestal 
uit de poot) van het dier afgenomen dat vervolgens direct 
naar ons eigen laboratorium wordt gebracht. Op het lab aan-
gekomen wordt het bloed met voorrang verwerkt. Na een 
korte voorbehandeling wordt het meteen onderzocht met de aanwezige bloedanalyse apparatuur zodat uw huisdier 
niet onnodig lang hoeft te wachten. 

Bij het bloedonderzoek kunnen afwijkingen aan verschillende organen worden opgespoord. 
Denk hierbij onder andere aan lever-, nieraandoeningen of suikerziekte. Het komt voor dat 
dieren nog geen klachten hebben maar dit wil niet zeggen dat alle organen functioneren zoals 
het hoort. De eventueel aanwezige orgaanstoornis wordt op deze manier tijdig gesignaleerd en 
indien nodig kan de narcose aangepast of uitgesteld worden. 

Als blijkt dat het dier aan een verborgen ziekte lijdt, kan ervoor gekozen worden om eerst de aandoening te verhelpen. 
De uitslagen van het bloedonderzoek kunnen dan gebruikt worden als ‘nulmeting’ voor het herstel van het dier. 

Het pre-anesthetisch bloedonderzoek is bedoeld om een zo compleet en goed mogelijk  beeld te krijgen van de 
gezondheid van uw huisdier om daarmee de risico’s van de narcose zoveel mogelijk te beperken en het dier zo goed 
mogelijk te begeleiden tijdens de operatie. 

  

Soms moet uw huisdier onder narcose, bijvoorbeeld voor een operatie of een gebitsbehandeling. Altijd een 
spannend moment voor diereigenaren. De vraag ‘Kan ik mijn huisdier verantwoord onder narcose laten gaan?’ 
ligt dan ook voor de hand.

“Bij het bloedonderzoek kunnen 
afwijkingen aan verschillende 

organen worden opgespoord”
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Gedicht
Door Eddie Franken

De tijd schreit voort al weet niemand wat het is,
de gezichten en de lach gesmoord door de pijn van gemis.

Soms niet heel vervreemd van de vriend die hij was maar mijn ego lijkt te zuchten onder het juk van de tijd.
De dagen stalen de schoonheid maar de diepte kwam ervoor terug, de tijd lijkt een ruil van onschuld tegen diepte, 
van lijden tegen verlossing, van niet weten tegen inzicht, van angst tegen vrijheid van vrijheid tegen voorzichtigheid, 

maar wat het is weet niemand, ook niet de tijd.
Het verleden is geleden maar de toekomst wordt beleden, de gebeden vervlogen of bleven betogen en vragen, als 

ze zwaarder wogen, kijkend naar tekenen des tijds met wat zwaardere ogen.
Tijd lijkt slechts een woord, een korte vriendschap met vele lagen, verbonden met de dagen die slechts resten, een 

tikkende melancholie een vertroostende melodie, de oneindigheid van een tijdloze fantasie.
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Waardevolle herinneringen 
als persoonlijk cadeau

Dood-gewoon
Door Jan van den Hout 

Nemas Uitvaartverzorging

Maar hoe zit het met alle waardevolle herinneringen die de persoon in kwestie voor zichzelf of juist voor diegene die 
achterblijven na kan laten? Er is nu een wel hele eenvoudige manier om een blijvende papieren herinneringsdocumen-
taire met waardevolle herinneringen achter te laten. In samenwerking met artsen, verpleegkundigen, uitvaartonder-
nemers, mensen met een terminale diagnose en nabestaanden is er in drie jaar namelijk een prachtig notebook door 
Herinneringsgeschenk.nl ontworpen. 
 

(O)pa, (O)ma hoe was dit ook al weer voor u?

Notebook Herinneringsgeschenk
Die vragen kunnen beantwoord worden in de het Notebook Herinne-
ringsgeschenk. Een heel fraai vormgegeven boek voor mensen om in deze 
(laatste) levensfase gedachten, wensen en ervaringen op te schrijven. Om 
gevoelens, herinneringen en woorden te noteren zowel als geschenk aan 
henzelf of achterlatend voor een ander.
 
In samenwerking met artsen, verpleegkundigen, uitvaartondernemers, 
mensen met een terminale diagnose en nabestaanden is er in 3 jaar een 
prachtig notebook ontworpen waarin alle aspecten van het leven en het 
naderende afscheid in beschreven kunnen worden. De woorden die ge-
deeld en opgeschreven worden, zijn later van onschatbare waarde voor 
diegene die achterblijven en een belangrijk onderdeel in het afscheid- en 
rouwproces. 
 
Het boek geeft de mogelijkheid om herinneringen op te halen en te delen, 
familieverhalen door te geven, maar ook woorden vast te leggen die niet 
uitgesproken kunnen. Tevens is er alle ruimte om het gevoel de vrije loop 
te laten en ook luchtige onderwerpen, zoals het favoriete gerecht / vakan-
tiebestemming / wandelroute en zo meer, op te schrijven.

De eerste reacties zijn lovend. Zowel voor diegene die het in mag vullen 
als voor diegenen die het tijdens het invullen of na het overlijden mag 
bekijken. Als het overlijden dichterbij komt vind men het fijn om op deze 
geordende manier een belangrijk naslagwerk te maken waar nabestaan-
den troost uit putten. Tegelijkertijd biedt het ook de gelegenheid om, via 
het pad der herinnering, je eigen leven nog eens goed na te gaan en de 
mooie dingen hieruit te benadrukken en te herbeleven. Dit kan op vele 
manieren een hulp zijn en verrijkend werken. De nabestaanden die het 
ingevulde naslagwerk in handen hebben, krijgen zo een cadeau wat van 
onbetaalbare waarde is. Zo is dit een onvergetelijk document waar heel 
veel troost en waardevolle herinneringen uit geput kunnen worden.

Interesse in dit bijzondere cadeau het Notebook Herinneringsgeschenk? 
Informeer dan bij de persoonlijk betrokken uitvaartonderneming.  
Die stelt het graag kosteloos ter beschikking.

Een uitvaartbedrijf komt vaak pas echt in beeld als het overlijden echt onvermijdelijk is of als het overlijden heeft 
plaatsgevonden. Steeds vaker worden de wensenboekjes besproken en ingevuld met de wensen omtrent de uitvaart die 
aanstaande is. Dat geeft rust. 
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Week van het geld

Financieel
Door Walter de Kok

Regiobank Goirle

Hoe ben jij je geld de baas?
Het thema van de Week van het geld 2024 was ‘Hoe ben jij je GELD de BAAS? en stond in het teken van de vraag 
hoe kinderen en jongeren een ware ‘baas’ kunnen worden over hun eigen financiën. Voor het basisonderwijs richtte de 
week zich op onderwerpen als reclame, influencers, de waarde van geld, in-game aankopen en verzekeren. In de mate-
rialen voor het voortgezet onderwijs en mbo kwamen zaken aan bod als: crypto, geldezels, achteraf betalen, phishing 
en pensioen. Zo sloten de onderwerpen en materialen goed aan bij de belevingswereld van de leerlingen.

Tweederde jongeren die influencers volgt laat 
eigen financiële situatie hierdoor beïnvloeden 
Eerder publiceerde Wijzer in geldzaken het onderzoek ‘Hoe ben jij je Geld de Baas?’ uitgevoerd onder een represen-
tatieve steekproef van 1.005 jongeren tussen de 16-19 jaar. Hieruit blijkt dat zij zich regelmatig laten beïnvloeden door 
een influencer bij een financiële beslissing. Jongeren die (een deel van) hun geld zelf verdienen met bijvoorbeeld een 
bijbaan zijn naar eigen zeggen minder financieel beïnvloedbaar door influencers, dan jongeren die hun geld krijgen van 
ouders of via een studiefinanciering.

Gastlessen in Goirle
Medewerkers van RegioBank Goirle gaven tijdens de Week van het geld, gastlessen op lagere scholen. Dat doen we 
al vele jaren. Bij verschillende scholen in Goirle hebben we leuke en leerzame workshops gegeven. Vragen als: ‘Wat is 
rente?’, ‘Waarom is sparen zo belangrijk?’, ‘Waarom trappen we in reclames?’ en ‘Wat is een influencer?’ komen spe-
lenderwijs aan bod. Op deze manier hopen we de kinderen inzicht te geven in geld en hoe je er het beste mee om 
kunt gaan. 

De Week van het geld is een initiatief van het platform ‘Wijzer in geldzaken’. Onder het motto ‘jong geleerd is oud 
gedaan’ wil het platform kinderen en jongeren voorbereiden op financiële redzaamheid in de toekomst. Deze maand 
was het weer zover, want van maandag 11 t/m vrijdag 15 maart 2024 hadden we alweer de 13e editie van dit leerzame 
initiatief. 




